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Protokół nr 5 

z posiedzenia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego 

w dniu 26 lutego 2019 r. 

 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego z dnia 29.01.2019 r. 
3. Omówienie stanu kontraktacji i realizacji oraz monitoringu projektów na 

obszarze Województwa Śląskiego.  
4. Opiniowanie projektów uchwał. 
5. Wybór Radnego do prac w komisji ocieniającej oferty na zadania publiczne 

Województwa Śląskiego w dziedzinie działalności wspomagającej rozwój 
gospodarczy w tym rozwój przedsiębiorczości. 

6. Wybór trzech Radnych do udziału w pracach Komitetu Sterującego ds. zmiany 
Planu Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Śląskiego 2020+. 

7. Sprawy różne. 
 

Ad. 1 

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku. 

 

Posiedzenie otworzyła Pani Jadwiga Baczyńska - Zastępca Przewodniczącego 

Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego. Powitała członków 

Komisji oraz zaproszonych gości.  

Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego /9 osób/ na 12 Członków Komisji. 

Na prośbę Zastępcy Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pani Jadwigi Baczyńskiej przyjęto porządek posiedzenia ze 

zmianą kolejności:  

 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rozwoju i 

Zagospodarowania Przestrzennego z dnia 29.01.2019 r. 
3. Wybór trzech Radnych do udziału w pracach Komitetu Sterującego ds. zmiany 

Planu Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Śląskiego 2020+. 
4. Omówienie stanu kontraktacji i realizacji oraz monitoringu projektów na 

obszarze Województwa Śląskiego.  
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5. Opiniowanie projektów uchwał. 
6. Wybór Radnego do prac w komisji ocieniającej oferty na zadania publiczne 

Województwa Śląskiego w dziedzinie działalności wspomagającej rozwój 
gospodarczy w tym rozwój przedsiębiorczości. 

7. Sprawy różne. 
 
 
Głosowanie: 

za : 9,  przeciw: 0,  wstrzymało się: 0 . 

 

Ad.2 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rozwoju i 
Zagospodarowania Przestrzennego z dnia 29.01.2019 r. 
 
Nikt nie wniósł uwag i zastrzeżeń do protokołu. 

Na podstawie § 44m ust. 2 Statutu Województwa Śląskiego protokół do którego nie 
wniesiono zastrzeżeń został przyjęty.  

Głosowanie: 

za : 8,  przeciw: 0,  wstrzymało się: 1 . 

 
Ad.3 
Wybór trzech Radnych do udziału w pracach Komitetu Sterującego ds. zmiany Planu 
Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Śląskiego 2020+. 
 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pani Jadwiga Baczyńska: 

Proszę o wskazanie kandydatur.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 
Przestrzennego, Pan Piotr Bańka:  
Chciałem zgłosić Panią Jadwigę Baczyńską, która z wykształcenia związana jest z 

tematyką i myślę, że jej udział w tej komisji będzie owocny.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pani Jadwiga Baczyńska: 

Dziękuję bardzo, wyrażam zgodę.  

Chciałam zgłosić kandydaturę Pana Grzegorza Wolnika, który też jest w tej profesji.  
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Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan Grzegorz 

Wolnik: 

Dziękuję bardzo, chciałem się też sam zgłosić tym bardziej bardzo mi miło.  

Zgłaszam kandydaturę Pani Renaty Caban, też się zajmowała tymi sprawami jako 

wiceprezydent.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pani Jadwiga Baczyńska: 

Proszę o akceptację osób zgłoszonych do prac w Komitecie Sterującym.  

 

Głosowanie: 

za : 9,  przeciw: 0,  wstrzymało się: 0 . 

 

Ad.4 

Omówienie stanu kontraktacji i realizacji oraz monitoringu projektów na obszarze 
Województwa Śląskiego.  
 

Pan Tomasz Macioł – Zastępca dyrektora Wydziału Europejskiego Funduszu 

Społecznego oraz Pan Grzegorz Sikorski – Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy  

w Katowicach przedstawili prezentacje, które stanowią załączniki do protokołu.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pani Jadwiga Baczyńska: 

Czy poziom kursów komputerowych jest różnorodny, czy jest przeznaczony przede 

wszystkim dla osób wykluczonych, czyli jest na tym podstawowym poziomie? Czy są 

projekty, które zakładają udział w części osób niepełnosprawnych oraz czy są 

projekty skierowane tylko do osób niepełnosprawnych?  

Ostatnie pytanie dot. wniosków, które były wypełnione źle, czy była jakaś pomoc dla 

tych osób składających wnioski.  

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Katowicach - Pan Grzegorz Sikorski: 

Każdy projekt, który zakłada realizację tego rodzaju szkoleń musi bardzo precyzyjnie 

opisać w jaki sposób będzie dostosowywać poziom szkoleń komputerowych do 
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poziomu uczestników. Jeżeli są to osoby starcze to musi wykazać, że są to osoby np. 

50+.  I to musi być opisane na etapie wnioskowania.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pani Jadwiga Baczyńska: 

Czyli jest możliwość wyższego poziomu?  

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Katowicach - Pan Grzegorz Sikorski: 

Oczywiście, jest każdy poziom, tylko musi być certyfikowany. Każdy uczestnik 

szkoleń musi po ich zakończeniu odbyć egzamin zewnętrzny. Jeżeli ktoś zapisał się 

na kurs komputerowy tylko po to żeby nauczyć się szybciej pisać to raczej nie trafił 

dobrze dlatego, że musi mieć ten cel osiągnięty. Czyli to musi być taka umiejętność, 

która pozwala na podwyższenie kwalifikacji zawodowych w miejscu pracy lub 

potencjalnie możliwość zatrudnienia.  

My jako WUP jesteśmy zobligowani do tego żeby na bieżąco informować wszystkich 

potencjalnych wnioskodawców o tym gdzie mogą składać i jak wniosek należy 

przygotować. Robimy to zawsze przed konkursami. Wymieniamy się z ŚCP na 

każdym polu. Nie ma możliwości żeby instytucja, która chce przygotować dobry 

projekt nie mogła uzyskać wsparcia w WUP-ie. Codziennie w punkcie informacyjnym 

jest możliwość przyjścia i metodą pytań i odpowiedzi można praktycznie wspólnie 

napisać wniosek. Można pytać o każdy szczegół na miejscu.  

 

Zastępca dyrektora Wydziału Europejskiego Funduszu Społecznego - Pan 

Tomasz Macioł :  

Wsparcie dla wnioskodawców czyli tych którzy dopiero chcą oraz wsparcie dla 

beneficjentów czyli tych, którzy mają już podpisaną umowę jakby dzieje się na 

bieżąco. Na ul. Dąbrowskiego działa punkt informacyjny. Są tez lokalne punkty 

informacyjne w Bielsku Białej, Częstochowie, Sosnowcu i Rybniku. PIFE jeździ też 

na zaproszenie gmin z mobilnym punktem informacyjnym.  

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Katowicach - Pan Grzegorz Sikorski: 

W przypadku aplikowania projektów o finansowanie swojego projektu też trzeba 

podkreślić, że to nie powinny być jakieś drobne firmy, które nie mają potencjału. 

Realizacja projektu finansowanego z EFS to jest bardzo skomplikowana procedura, 



 

5 

która wymaga dużo wysiłku, wiedzy, doświadczenia. Uzyskanie dofinansowania to 

nie jest największy problem. Największym problemem jest rozliczyć projekt bez strat. 

Nie zawsze warto namawiać różne drobne, małe firmy o aplikowanie o miliony. W 

sytuacji w której nawet jak otrzymają dofinansowanie nie będą mogły tego 

realizować.  Projekty mogą być skierowane całkowicie dla osób niepełnosprawnych, 

mogą być mieszane, czyli tylko część osób jest niepełnosprawna. Są tez takie 

projekty w których na początku nie zakłada się uczestnictwa osób 

niepełnosprawnych. To z jednej strony nie zwalnia też beneficjenta z tego żeby 

realizując projekt stosować wytyczne dot. standardów dostępności, które mogą 

zakładać, że potencjalnie osoba niepełnosprawna musi mieć możliwość wejścia na 

szkolenie. Nie można jej wykluczyć. Funkcjonuje też w ramach EFS narzędzie, które 

nazywa się mechanizm racjonalnych usprawnień. Uruchamia się to w momencie 

kiedy nie zakładano udziału w projekcie osób niepełnosprawnych, a one nagle się 

pojawiają. I wtedy przydałby się tłumacz języka migowego, podjazd dla 

niepełnosprawnych wtedy można wystąpić do nas jako do strony umowy i dostać na 

każda osobę niepełnosprawną 12 tys. zł. w ramach tego mechanizmu racjonalnych 

usprawnień można dodatkowo do wartości projektu otrzymać. Oczywiście im zrobi 

się to wcześniej tym lepiej.  

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Katowicach - Pan Grzegorz Sikorski: 

Zrównano warunki do takiego poziomu dostępności żeby bez względu na to czego 

dot. projekt wszyscy będą mogli w nim zaistnieć. Oczywiście są takie sytuacje w 

których są te mechanizmy dodatkowych usprawnień.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pan Piotr Bańka:  

Na podstawie jakich orzeczeń o niepełnosprawności jest on uzgadniany, zespół 

orzekania czy ZUS?  

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Katowicach - Pan Grzegorz Sikorski: 

Wszystkie, które są określone w prawie. Czyli obydwie są dostępne. Może być taka 

sytuacja, że ktoś ma lekką niepełnosprawność z orzecznictwa tego na poziomie 

powiatu. Nie ma właściwie większych problemów ale jest traktowana jako osoba 

niepełnosprawna. Projekty, które są oceniane dostaną faktycznie więcej punktów 
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jeżeli projektodawca wpisze, że np. zajmie się osobami niepełnosprawnymi na 

poziomie 20%,30% wtedy te projekty mają pierwszeństwo przed innymi. Dostaje się 

preferencje jeżeli założy się z góry, że będzie dużo osób niepełnosprawnych.  

Problem pojawia się wtedy kiedy nie osiągnie tych wskaźników to wtedy nie 

kwalifikujemy tych wydatków i wtedy zaczyna się problem z nami. Trzeba dobrze 

balansować tą chęć otrzymania dofinansowania z tym co potem faktycznie wpiszemy 

i musimy robić.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pani Renata 

Caban: 

Bezrobocie spada, czy nie macie kłopotów z naborem?  

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Katowicach - Pan Grzegorz Sikorski: 

Cały czas są kłopoty, ale jesteśmy w trakcie płynnej zmiany grupy docelowej. 

Mieliśmy duże kłopoty dwa lata temu i jeszcze na początku ubiegłego roku ponieważ 

osób młodych na rynku pracy było mało, a alokacje do wydatkowania mieliśmy 

bardzo dużą. Nie wykonalibyśmy pewnej rezerwy. W trakcie zmieniono np. w 

powerze definicje tej osoby bezrobotnej, młodej. Zmieniliśmy, że może to być uboga 

osoba, która już pracuje ale zarabia np. minimalne wynagrodzenie. Może być 

angażowana do wsparcia w projekcie power. Kiedyś było to wykluczone, osoba 

musiała być bezrobotna. Przesuwamy tą grupę docelową tak jak wędruje nam 

młodzież po rynku pracy. Takie zmiany muszą być zaakceptowane przez komisję 

europejską itd. Poszerzamy grupę docelową o cudzoziemców. W tej chwili mamy ok. 

180 tys. rocznie oświadczeń o zamiarze podjęcia pracy z cudzoziemcami. Nie mówię 

o pozwoleniach od Wojewody, bo to jest inny tryb. Te osoby mogą podlegać 

wsparciu w ramach RPO.   

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pani Jadwiga Baczyńska: 

Jaki jest minimalny wiek?  

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Katowicach - Pan Grzegorz Sikorski: 

15 lat ale realizuje OHP i to nie jest administracja rządowa, od 15 do 25 roku życia. 

My jako WUP to są osoby pełnoletnie.  
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Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pani Urszula 

Koszutska:  

Jak wygląda diagnoza potrzeb, tematów które Państwo określiliście w tych 

konkursach i czy na tym etapie  uzupełniacie tematykę, która się pojawia?  

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Katowicach - Pan Grzegorz Sikorski: 

Regionalny program jest oparty przede wszystkim na strategii. Żeby przygotować 

strategię trzeba mieć wszystkie badania rynku. Od rynku pracy po edukacyjny i 

każdą sferę życia w województwie mieszkańców. Oczywiście te prognozy są długo 

falowe. Czasami się aktualizują. My opieramy się na dwóch źródłach tych progów. 

Pierwsza to jest zewnętrzna czyli to na co narzucają na nas dokumenty zewnętrzne 

czyli marszałek województwa i strategie województwa, które są ewaluowane co jakiś 

czas. I wewnętrzne czyli prowadzimy sami badania. Jeżeli chodzi o prognozowanie 

zapotrzebowania na konkretne kompetencje, zawody, kwalifikacje, bo już same 

zawody się trochę zdezaktualizowały co do jednostki, którą powinniśmy badać. 

Tworzymy prognozy co do kwalifikacji, kompetencji, umiejętności, bez nazywania 

tego co do zawodu. To robimy ze środków funduszu pracy lub własnych. Najlepszym 

takim instrumentem jest barometr zawodów. Bardzo dobry system ogólnopolski. 

Można bardzo precyzyjne od poziomu powiatu przez województwo po kraj zobaczyć 

jaka jest prognoza przyszłości konkretnych zawodów. Wojewódzko robimy 

zapotrzebowania na kwalifikacje nawet na konkretne szkolenia jakie przedsiębiorcy 

chcą realizować. Wszystkie opracowania są dostępne na stronie WUP-u.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pani Urszula 

Koszutska:  

Wszyscy wiemy, że jest duży deficyt w medycynie np. w śród psychiatrów 

dziecięcych. Czy macie taką wiedzę i czy zapobiegacie temu?  

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Katowicach - Pan Grzegorz Sikorski: 

Jeżeli chodzi o kształcenie zawodowe kadry medycznej praktycznie nie ma 

ograniczenia jeżeli chodzi o dofinansowania takich szkoleń i kwalifikacji. Chyba, że 

lekarz jest z jakiegoś dużego szpitala to niestety musi być finansowany raczej z 

krajowego funduszu szkoleniowego.  
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Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pani Urszula 

Koszutska:  

Chodzi mi o diagnozę, czego brakuje w województwie? 

 

Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy w Katowicach - Pan Grzegorz Sikorski: 

Problem wychodzi poza sferę działalności np. naszego urzędu, marszałka, 

samorządu województwa. Ponieważ mamy system edukacji, edukację zawodową, 

edukację wyższą, która w ogóle jest niepodległa ponieważ uczelnie wyższe są 

samorządne. Kreowanie odpowiedniej jakości kierunków kształcenia wyższego 

wykracza poza nasze kompetencje. My możemy tylko zapobiegać negatywnym 

skutkom. Proponować dokształcanie, dofinansowanie, tworzyć programy dla 

bezrobotnych grup, które zostały źle wykształcone, ale nie możemy kreować 

kształcenia wyższego ponieważ nie jest to nasza kompetencja. Sterowanie 

kierunkami zależy od uczelni wyższych.   

 

Ad. 5 

Opiniowanie projektów uchwał. 
 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pani Jadwiga Baczyńska: 

Projektów uchwał nie ma w związku z tym pomijamy ten punkt.  

 

Ad. 6  

Wybór Radnego do prac w komisji ocieniającej oferty na zadania publiczne 
Województwa Śląskiego w dziedzinie działalności wspomagającej rozwój 
gospodarczy w tym rozwój przedsiębiorczości. 
 

Chciałam zaproponować do prac w komisji Pana radnego Bartłomieja Kowalskiego.  

Czy są inne kandydatury? 

Jeżeli nie to proszę o przegłosowanie kandydatury:  

 

Głosowanie: 

za : 9,  przeciw: 0,  wstrzymało się: 0 . 
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Ad. 7  

Sprawy różne. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pan Piotr Bańka:  

Ja mam taką propozycję, mówiliśmy kiedyś o ścieżkach rowerowych, nie mamy tego 
w planie komisji natomiast myślę, że dobrze by było zaprosić oficera rowerowego 
żeby przedstawił nam sytuację jak wygląda w tej chwili i na czym polega jego praca.  
Mówię to dlatego, że jesienią będą konkursy jeśli chodzi o ścieżki. Dobrze by było 
żebyśmy mieli możliwość zapoznania się z tym tematem. Dużo zadań jest słabo 
skoordynowanych jeżeli chodzi o ścieżki pieszo – rowerowe. Ogólny plan działania 
byłby bardzo wskazany.  
 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pani Jadwiga Baczyńska: 

Ja się zgadzam. Jest to chaotyczne. W gminach są krótkie odcinki, nie ma ciągłości 

tras. Chciała bym w przyszłości także porozmawiać o systemie parkowania 

Park&Ride żeby to zrobić jako rozwiązania komunikacyjne.   

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pani Jadwiga Baczyńska podziękowała za obecność na 

posiedzeniu Komisji i zamknęła obrady. 

 

 

 

Jadwiga Baczyńska 

 

 

Zastępca Przewodniczącego 

Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego 

 

 

 

Protokół sporządził 

Łukasz Krawczyk  

 


